
Vodstvo SZS sistematično uničuje krovno smučarsko organizacijo

Z vmešavanjem v strokovne organe SZS predsednik in direktor poskušata prikriti nekompetentno vodenje

 

Za jutri,  10.  decembra 2014,  je predsednik SZS Enzo Smrekar sklical  izredno sejo alpskega zbora,  ki  naj  bi  razrešil  

sedanjega predsednika alpskega zbora in odbora ter vse člane odbora. Vodstvo SZS s takšnim ravnanjem nadaljuje z  

aktivnostmi za prikrivanje nekompetentnosti vodenja, ki se kaže v katastrofalnem finančnem stanju zveze, ki ogroža  

razvoj smučanja v Sloveniji.

 

V sklicu jutrišnje seje predsednik SZS vodji alpskega odbora očita neustrezno vodenje alpskih disciplin, pri čemer teh  

argumentov  z  ničemer  ne  podkrepi  ali  argumentira.  Več  kot  očitno  gre  za  ponovni  poizkus  prikrivanja  

nekompetentnega,  nestrokovnega  vodenja  SZS,  ki  se  odraža  v  nejasnih  finančnih  načrtih,  njihovem  konstantnem 

spreminjanju, nesposobnosti pridobivanja sponzorskih sredstev. Vodstvo zveze skuša na vsak način zamegliti notranjo 

organizacijo zveze in prevaliti odgovornost za finančno stanje na strokovne organe, ki s tem nimajo nobene veze. Zaradi  

vsega navedenega sponzorji  odhajajo,  edina sposobnost, ki  jo pri  tem izkazujeta direktor in  predsednik SZS,  pa je  

praktično dnevno nižanje sredstev za vsebinske programe zveze. Vodstvo zveze se namesto s finančno-operativnim 

vodenjem zveze ukvarja strokovnimi vprašanja razvoja alpskega smučanja, kar je absurd brez primere.

 

Alpski odbor se je v preteklem letu intenzivno lotil ukrepov, ki bi ustavili stagnacijo slovenskega smučanja, ki jo bo v 

vsej  meri  razgalil  napovedani  odhod  Tina  Maze  iz  tekmovalnega  športa  v  naslednjih  sezonah.  Panoga  za  alpsko 

smučanje je v novem olimpijskem ciklusu dala poudarek predvsem programom otrok in mladine usmerjenih v vrhunski  

in kakovostni šport s katerimi tudi kandidira in tudi pridobi namenska sredstva kar je pogoj za širitev baze smučarjev. 

Eden pomembnejših projektov je priprava Nacionalnega programa šole smučanja za otroke in mladino od 7 do 18 leta  

starosti. Naslednji uspešno izpeljen projekt je začetek uveljavitve Nacionalnega panožnega centra alpskega smučanja 

skozi združevanje vseh ekip mladincev (U-18 in U-21) ter koordinirano delo trenerjev, sofinanciranih s strani Ministrstva  

za  izobraževanje,znanost  in  šport.  Del  strategije  razvoja  alpskega  smučanja  je  tudi  povečanje  števila  mladih  

reprezentantov, prvič po treh letih spet širitev baze smučark in smučarjev. V moški reprezentanci smo reprezentanco 

rzširili s sedmimi mladimi tekmovalci (letniki 1993 do 1995), v ženski pa s tremi tekmovalkami (letnik 1994 do 1996). V  

reprezentančnih  selekcijah  je  namreč zazevala velika  praznina,  predvsem zaradi  dejstva,  da so  bili  do sedaj  mladi 

smučarji, prepuščeni delu v več različnih, manjših sredinah in niso imeli skupnega programa treningov. Proračun za  

delovanje panoge, ki je nam bil v maju predstavljen samo prek medijev (!), je za cca 15% nižji kot lani, zato so bile  

trenerske in podporne ekipe zmanjšane na minimum. V letošnji sezoni imajo alpske reprezentance v uporabi 13 (lani  

19 vozil), strokovni tim pa šteje 21 (lani 24) oseb, za večje število reprezentantov (predvsem v moški ekipi). Letos je bilo  

potrebno opremo kupiti (topli kompleti in tekmovalni dresi), lani ne. Prav tako so bili stroški najema in uporabe vozil  

lani nižji od letošnjih stroškov.

 

Vodstvo panoge za alpsko smučanje pa lahko seveda kontrolira samo funkcionalne stroške (smučarke karte, spanja,  



potovanja, plače trenerjev,...), katerih proračun je bil javno komuniciran s strani direktorja SZS v maju in sicer v znesku  

1.080.000 EUR (v prejšnji sezoni 1.280.000 EUR).

 

 

 

Komunikacija med poslovnim delom in strokovnim delom zveze je na ničli. Direktor z vodstvom panoge (predsednik  

panoge, odbor panoge) ne komunicira, oz. komunicira prek javnosti tako, da panoga za alpsko smučanje pomembne 

informacije (poraba, dejanski dotok sredstev, stanje sponzorjev in opremljevalcev) izvemo le iz medijev, pa še tu so  

komunicirane  napačne-zavajajoče  številke  oz.  informacije.  V  zadnjem  intervjuju  za  časnik  Ekipa,  smo  tako  iz  ust  

predsednika SZS g. Enza Smrekarja izvedeli, da je letošnji bruto proračun panoge za alpsko smučanje 1.080.000 EUR, 

kar je za 800.000 EUR manj, kot v pretekli sezoni in za enak znesek manj, kot je poslovni del oznanil v mesecu maju  

2014.

 

Vmešavanje poslovnega dela SZS v strokovno delo panoge za alpsko smučanje v letošnji sezoni je precedens, ki se v 

dosedanji zgodovini SZS še ni zgodil. Odpoved pogodb trenerjem brez soglasja strokovnega sveta, oz Odbora panoge je 

nekaj, brez osnove v statutu, pravilnikih ali poslovnikih, kar si v javnem društvu ne moremo zamisliti. Ne spoštovanje  

Statuta SZS, Pravilnikov o delu panoge ter Poslovnikov panoge je v letošnjem letu pri vodstvu SZS postala stalnica in 

pravilo.  S  strani  poslovnega dela  SZS je bila v  tej  sezoni  uvedena tudi  cenzura na delo  Odbora panoge za  alpsko  

smučanje. Lep primer je neobjavljanje zapisnikov sej alpskega Odbora, ki je organ panoge, ki skrbi za nemoteno in  

pravilno delovanje panoge med dvema Zboroma panoge za alpsko smučanje. Nekaj zapisnikov sej Odbora menda ne 

sme biti objavljenih na spletni strani, čeprav naj bi bilo delo SZS javno, saj gre za društvo, ki ima status društva, ki deluje  

v javnem interesu.

 

V enajstih mesecih, od kar je predsednik SZS g. Enzo Smrekar ni obiskal niti enega kluba panoge za alpsko smučanje,  

katerega  člani  so  predstavniki  v  Odboru  panoge  (12  predstavnikov  društev  iz  4  regij).  Pri  tem  moti  dejstvo,  da 

predsednik z Odborom komunicira minimalno, oz. sploh ne, vse skupaj pa je odrazilo v odhodu štirih (od osmih) večjih  

sponzorjev  panoge,  čeprav  je  bila  lanska  sezona  najuspešnejša  v  celotni  zgodovini  večine  panog  v  SZS,  z  dvema 

osvojenima zlatima olimpijskima medaljama na strani panoge za alpsko smučanje. Ob takem zmanjšanju razpoložljivih  

sredstev, je možno samo ukiniti vse programe in s tem v bistvu ukiniti panogo za alpsko smučanje. Odgovornost za  

zmanjšanje proračuna nosi samo in izključno vodstvo SZS in poslovni del SZS, nikakor pa ne strokovni del, oz. Panoga za  

alpsko smučanje sama.

 

Predsednikovo  zavajanje  javnosti,  odvračanje  pozornosti  od  katastrofalno  neuspešnega  dela  poslovnega  dela  SZS, 

omaloževanje  tekmovalcev  in  javno primerjanje  le-teh s  turisti,  je  samo vrh  ledene  gore.  Ob tako mačehovskem 

odnosu vodstva SZS, pa najkrajšo potegnejo programi otrok in mladine ter reprezentanti, tekmovalci in njihovi starši.



 

Zaradi vsega navedenega vodstvo SZS pozivamo, da namesto vmešavanja v strokovno delo temeljito razmisli o svoji  

vlogi  in  zaradi  dokazane  nesposobnosti  vodenja  organizacije,  kot  je  SZS,  odstopi  in  omogoči  očiščenje  krovne 

smučarske organizacije ter javno razpravo o prihodnji organiziranosti smučanja v Sloveniji. V smučanju morajo delati  

ljudje, ki se na to spoznajo in to delajo s srcem, ne pa v korist svojih ozkih osebnih interesov, ki nimajo veze s tem 

športom.

 

Alpski odbor pri SZS


